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Тема дисертації:
1. Магнітодинамічні властивості функціональних матеріалів спінтроніки та магнітофотоніки

2. Magnetodynamic properties of functional materials for spintronics and magnitophotonics applications –
Scientific report. Collection of scientific manuscripts.

Реферат:
1. Диссертация посвящена разработке физических принципов создания функциональных магнитных
наноматериалов и структур с заданными свойствами для спинтроники и магнитофотоники, которые
позволят уменьшить энергозатраты и повысить скорость обработки информации, а также выяснению
особенностей физических процессов в таких системах. В работе проанализированы магнитные и
магнитодинамические свойства некоторых перспективных металлических материалов. Выяснено влияние
нанодвойникования на магнитные, магнитодинамические и магнитотранстпортные свойства сплавов с



магнитным эффектом памяти формы. Проанализированы магнитные и магнитотранспортные свойства
гранулярных и многослойных структур на основе железа и кобальта. Рассмотрена магнитная динамика в
структурированных магнитных пленках, в том числе при наличии дипольного и обменного взаимодействия
между магнитными элементами. Установлены механизмы формирования магнитокристаллической
анизотропии в двухслойной структуре на основе висмут замещенного феррита-граната и проанализировано
влияние магнитных параметров таких систем на их магнитооптические свойства при использовании их в
качестве активных элементов одномерных магнитофотонных кристаллов.

2. The thesis is devoted to the development of physical backgrounds for the creation of magnetic nanomaterials
and structures with desired properties for spintronics and magnitophotonics applications, which will allow
reducing energy consumption and increasing an information processing speed, as well as to figure out the
peculiarities of physical processes taking place in such systems. The interrelation between nanotwin structure
parameters and magnetic properties of Heusler magnetic shape memory alloys has been studied. It was shown that
nanotwinning can lead to non-collinear magnetic structure formation and electron scattering on such structure
results in the appearance of considerable negative magnetoresistance in a wide temperature range. It has been
experimentally shown and theoretically explained the substantial enlargement of forth order anisotropy for main
resonance modes in magnetic dots arrays covered by thin film of magnetic material. The formation of spin wave
spectrum formation in perpendicular magnetized soft magnetic dots and when the magnetization is inclined with
respect to the disc normal has been investigated and analyzed.The method of a preparation of crystalline films of
bismuth substituted iron yttrium garnet with high bismuth content having large value of Faraday rotation on
polycrystalline and amorphous substrates, which is based on introduction of bismuth substituted iron yttrium
garnet with low bismuth content sublayer has been developed.
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